



心光學校

Ebenezer School



# 「為視障學童提供的支援計劃」

Resource Support Programme for Visually Impaired Students

# 理念 Mission

為視障學生提供公平的學習環境、機會和選擇，給予不同的持分者專業意見，促進視障學生與社會各界共同締造一個和諧共融的香港社會。

To provide visually impaired students with equal learning environment, opportunities and choices, and offer professional advice to various stakeholders in order to create an inclusive society.

## 背景 Background

「為視障學童提供的支援計劃」（支援計劃）是由心光學校在教育局資助下，自一九七九年開始一直為就讀於普通學校的視障學生服務；自一九九九年九月起，「支援計劃」的服務對象進一步擴展至就讀於非視障類別特殊學校的視障學生。

Resource Support Program (RSP) is a service provided by Ebenezer School, and subvented by the Education Bureau. RSP has been serving students with visual impairment (VI) who are studying in ordinary schools since 1979. Starting from September 1999, RSP has expanded its service to include those students in non-VI special schools.

# 計劃內容 RSP Services

## 服務對象 Targets

就讀公營普通學校或特殊學校（視障兒童學校及\*嚴重智障兒童學校除外）而評定屬於中度至嚴重視障或完全失明的學生。

Students who are studying in public sector ordinary schools or special schools (excluding those for children with VI or \*children with severe intellectual disability), and are assessed as having moderate to severe visual impairment or total blindness.

視障學生的家長、老師及社工

Parents, teachers, and social workers of students with VI

\* 由心光恩望學校支援

\* Served by Ebenezer New Hope School



低視能訓練  
Low Vision Training



點字摸讀 Braille Training



# 服務範圍 Scope of Services

## 學生 Students

- 學習支援 Learning Support
- 復康訓練 Rehabilitation Training
- 個人自理訓練 Self-Care Skills Training
- 生涯規劃 Career and Life Planning
- 升學轉銜支援 Transition Planning and Services
- 成長輔導 Personal Development Counselling
- 學生輔導 Student Counselling
- 社交情緒訓練 Social and Emotional Skills Training
- 其他學習經歷 Other Learning Experiences (OLE)
- 點字轉譯 Braille Transcription



小學生親子活動  
Family Activities for  
Primary Students

## 學校及家長 Schools and Parents

- 支援策略及調適建議  
Advice on Accommodations and Modifications
- 推動融合教育 Promoting Integrated Education
- 學校、家長的諮詢服務  
Consultation and Advisory Services for Schools and Parents
- 電話查詢服務 Telephone Enquiry Service

# 如何申請 Application

## 轉介申請 Referral

合資格的學生\*（中度至嚴重視障或完全失明）需經就讀學校提交轉介申請。學校可向心光學校索取轉介申請表及查詢支援計劃詳情。

\*合資格的學生：

- 中度視障 — 視覺敏銳度為 6/18 或更差，但未達 6/60
- 嚴重視障 — 視覺敏銳度為 6/60 或更差，但未達 6/120
- 完全失明 — 沒有視覺功能，即對光線沒有感覺
- 大腦性視障

Eligible students\* (moderate to severe visual impairment or total blindness) can be referred to the service through their school.

Schools may request a referral application form from Ebenezer School. For details of the RSP, please contact Ebenezer School.

\*Eligible students:

- Moderate Visual Impairment - Visual acuity is from 6/18 to better than 6/60
- Severe Visual Impairment - Visual acuity is from 6/60 to better than 6/120
- Total Blindness - no visual function, i.e. no light perception
- Cortical Visual Impairment



校內訓練 In-School Training



書寫練習  
Handwriting Skills Training



## 聯絡我們 Contact us

地址 Address：香港薄扶林道131 號  
131 Pokfulam Road, Hong Kong

電話 Tel：3159 5400

傳真 Fax：2817 4355

網址 Website：<https://www.ebenezer-es.edu.hk/>

## 辦公時間 Office Hours

星期一至五 Mondays to Fridays：  
上午九時至下午五時 9am to 5pm

(星期六、日及公眾假期休息 Closed on Saturdays, Sundays & Public Holidays)